

Standarde moldovenești adoptate

#	Indicativul standardului moldovenesc	Titlul standardului în limba română	Titlul standardului în limba rusă	Titlul standardului în limba engleză	Data adoptării standardului	Indicativul standardului european preluat	ICS1	ICS2	ICS3	Indicativul standardului moldovenesc înlocuit	Data din care se anulează standardul înlocuit
1	SM EN ISO 15883-5:2021	Containere dezinfectante. Partea 5: Cerințe de performanță și criteriile ale metodelor de încercare pentru demonstrarea eficienței de curățare	Аппараты для мойки и дезинфекции. Часть 5: Требования к эксплуатационным характеристикам и критерии методов испытаний для демонстрации эффективности очистки	Washer-disinfectors. Part 5: Performance requirements and test method criteria for demonstrating cleaning efficacy	13.10.2021	EN ISO 15883-5:2021	11.080.10			SM CEN ISO/TS 15883-5:2019	28.02.2022
2	SM EN 15935:2021	Sol, deșeuri, deșeuri biologice tratate și nămol. Determinarea pierderii la ardere	Почва, отходы, обработанные биоотходы и шлам. Определение потерь при возгорании	Soil, waste, treated biowaste and sludge. Determination of loss on ignition	13.10.2021	EN 15935:2021	13.030.01			SM EN 15935:2018, SM SR EN 15169:2014	28.02.2022
3	SM EN 16186-5:2021	Aplicații feroviare. Cabină de conducere. Partea 5: Vizibilitate externă pentru tramvaie	Железные дороги. Кабина машиниста. Часть 5: Внешняя видимость для трамвайных транспортных средств	Railway applications. Driver's cabs. Part 5: External visibility for tram vehicles	13.10.2021	EN 16186-5:2021	45.060.10	45 140			
4	SM EN ISO 16647:2021	Instalații nucleare. Criterii pentru proiectarea și funcționarea sistemelor de izolare pentru șantierul nuclear și pentru instalațiile nucleare aflate în dezafectare	Установки ядерные. Критерии проектирования и эксплуатации систем локализации аварии на ядерных объектах и ядерных установках при выводе из эксплуатации	Nuclear facilities. Criteria for design and operation of confinement systems for nuclear worksite and for nuclear installations under decommissioning	13.10.2021	EN ISO 16647:2021	27.120.20				

Standarde moldovenești adoptate

5	SM EN 16759:2021	Geamuri termopan lipite pentru uși, ferestre și obloane fațadă. Verificarea performanței mecanice a lipirii pe suprafețele din aluminiu și oțel	Вклейка стеклопакетов в двери, окна и навесные фасады. Проверка механических характеристик склеивания на алюминиевых и стальных поверхностях	Bonded Glazing for doors, windows and curtain walling. Verification of mechanical performance of bonding on aluminium and steel surfaces	13.10.2021	EN 16759:2021	81.040.20				
6	SM EN 17281:2021	Cerințe de securitate. Echipamente pentru spălarea vehiculelor	Требования безопасности. Оборудование для мойки транспортных средств	Safety requirements. Vehicle cleaning equipment	13.10.2021	EN 17281:2021	43 180	45 120			
7	SM EN 17387:2021	Antiseptice și dezinfectante chimice. Testare cantitativă pentru evaluarea activității bactericide și levuricide și/sau fungicide a dezinfectantelor chimice utilizate în medicină pe suprafețe neporoase fără acțiune mecanică. Metodă de încercare și cerințe (faza 2, etapa 2)	Средства дезинфицирующие химические и антисептики. Метод количественного испытания для оценки бактерицидной и противогрибковой и/или фунгицидной активности химических дезинфицирующих средств в медицинской области на непористых поверхностях без механического воздействия. Метод испытания и требования (фаза 2, этап 2)	Chemical disinfectants and antiseptics. Quantitative test for the evaluation of bactericidal and yeasticidal and/or fungicidal activity of chemical disinfectants in the medical area on non-porous surfaces without mechanical action. Test method and requirements (phase 2, step 2)	13.10.2021	EN 17387:2021	11.080.20	71.100.35			

Standarde moldovenești adoptate

8	SM CEN/TR 17419-2:2021	Schimb de informații digitale în sectorul asigurărilor. Transfer de documente electronice. Partea 2: Implementarea EN 17419-1 în specificația Open API 3.0	Обмен цифровой информацией в страховой отрасли. Передача электронных документов. Часть 2: Реализация стандарта EN 17419-1 в спецификации Open API 3.0	Digital information interchange in the insurance industry. Transfer of electronic documents. Part 2: Implementation of EN 17419-1 in Open API 3.0 specification	13.10.2021	CEN/TR 17419-2:2021	03.060	35.240.20			
9	SM EN 17443:2021	Echipament pentru întreținerea drumurilor pe timp de iarnă. Sisteme de producție a soluției de sare. Cerințe și metode de încercare	Оборудование для зимнего содержания дорог. Системы производства соляного раствора. Требования и испытания	Winter service equipment. Brine production systems. Requirements and test methods	13.10.2021	EN 17443:2021	13.030.40				
10	SM EN 17446:2021	Sisteme de stingere a incendiilor în bucătăriile comerciale. Cerințe de proiectare, documentare și încercarea sistemului	Системы пожаротушения на коммерческих кухнях. Проектирование системы, документация и требования к испытаниям	Fire extinguishing systems in commercial kitchens. System design, documentation, and test requirements	13.10.2021	EN 17446:2021	13.220.20				

Standarde moldovenești adoptate

11	SM EN 17477:2021	Alge și produse din alge. Identificarea biomasei microalgelor, macroalgelor, cianobacteriilor și a labirintulomicetelor. Detectarea și identificarea utilizând metode morfologice și/sau moleculare.	Водоросли и продукция из водорослей. Идентификация биомассы микроводорослей, макроводорослей, цианобактерий и лабиринтуломицетов. Обнаружение и идентификация морфологическими и/или молекулярными методами	Algae and algae products. Identification of the biomass of microalgae, macroalgae, cyanobacteria and Labyrinthulomycetes. Detection and identification with morphological and/or molecular methods	13.10.2021	EN 17477:2021	13.020.55				
12	SM EN 17480:2021	Alge și produse din alge. Metode pentru determinarea productivității sectoarelor de creștere a algelor	Водоросли и продукты из водорослей. Методы определения продуктивности участков роста водорослей	Algae and algae products. Methods for the determination of productivity of algae growth sites	13.10.2021	EN 17480:2021	13.020.55				
13	SM EN 17490:2021	Determinarea forței de extragere a șurubului din canalele filetului șurubului	Определение силы вытягивания винта из каналов винтовой резьбы	Determination of screw pull out forces from screw thread channels	13.10.2021	EN 17490:2021	21.060.99				

Standarde moldovenești adoptate

14	SM EN 17521:2021	Produse alimentare. Determinarea conținutului de toxine Alternaria în roșii, grâu și semințe de floarea-soarelui prin HPLC-MS/MS și purificare SPE	Продукты пищевые. Определение содержания токсинов Alternaria в томатах, пшенице и семенах подсолнечника с помощью очистки методом твердофазной экстракции (SPE) и ВЭЖХ-МС/МС	Foodstuffs. Determination of Alternaria toxins in tomato, wheat and sunflower seeds by SPE clean-up and HPLC-MS/MS	13.10.2021	EN 17521:2021	67 050				
15	SM EN 17539:2021	Acoperiri de pardoseală modulare cu blocare mecanică (MMF). Determinarea caracteristicilor geometrice	Покрытия напольные модульные с механическим замком (MMF). Определение геометрических характеристик	Modular mechanical locked floor coverings (MMF). Determination of geometrical characteristics	13.10.2021	EN 17539:2021	97 150				
16	SM EN 17543:2021	Conservarea patrimoniului cultural. Finalizarea patrimoniului construit. Investigație și documentare	Сохранение культурного наследия. Отделка архитектурного наследия. Исследование и документация	Conservation of Cultural Heritage. Finishes of built heritage. Investigation and documentation	13.10.2021	EN 17543:2021	97.195				